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Mobilya Sanayicileri 
Derneği Başkanı Hüseyin 
Ciddi, mobilya sektörünü 
değerlendirerek, dernek 
olarak yürüttükleri 
çalışmalardan bahsetti.
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Güçhan Consept Direktörü 
Türker Güçhan yaklaşık 30 
yıldır mobilyacılık sektöründe 
faaliyet gösterdiğini anlatarak, 
sektörde yaşanan sorunlara 
değindi.

Mobilya Sanayicileri Derneği 
(MOSAD) Üyesi Mehmet Ali 
Berberoğlu, derneğin misyonu 
ve vizyonu hakkında bilgi 
verdi.

Mobilya Sanayicileri Derneği 
Başkanı Hüseyin Ciddi mobilya 
sektöründe usta eleman sıkıntısına 
değinerek, mavi ve beyaz yaka olarak 
çalışanların ikiye ayrıldığını belirtti. 

Mavi yaka olarak adlandırılan 
ara eleman noktasında sıkıntı 
yaşadıklarını ifade eden Ciddi, bu 
konuda dernek olarak bir çalışma 
başlattığını söyledi.

Tatar : Yerli üretim desteklenmeli

MOSAD, düzenlediği bölge toplantıları ilgi uyandırdı
Başbakan Tatar Hüseyin Ciddi başkanlığındaki Mobilya Sanayiciler Derneği heyetini 
kabul ederek, görüştü

MOSAD kurulduğu günden itibaren bölgesel toplantılar gerçekleştiriyor. Her bölgede üye ve üye adayları ile bir çok toplantılar 
gerçekleştiren MOSAD yönetimi, üye sayısının artık ciddi şekilde ele alınması gerektiğini belirtti.

Çavuşoğlu, Mobilya 
Sanayicileri Derneği’ni kabul 
etti

“Dünyaya 
ayak
uydurmamız 
gerekiyor’’
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Başbakan Ersin Tatar, Mobilya Sanayiciler Derneği başkan ve üyeleriyle 
görüşmesinde, yerli üretimin daha da gelişmesinin önemine vurgu yaptı.
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Hüseyin Tümay Erkut Zaim
Gassan Yüksek

Raci Yıldız
Metin Yaman 
İlker Yaşar

Kemal Zaim 
Buğra Biren
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Denetleme Kurulu Disiplin KuruluYönetim Kurulu Yedek Üyeler

Ahmet Kasapoğluları - Sayman

Erdoğan Aşık - Sosyal  Organizasyon Sorumlusu

Mobilya Sanayicileri Derneği’ni 2006 yılında kurduğumuzda, ihracat 
odaklı çalışmalar yapmayı hedeflemiştik. Fakat derneğimizin uzun süreden 
beri faaliyetleri durmuştu.  Ocak 2019 tarihinden itibaren yeniden 
canlandırılması için harekete geçtik.
Dernek olarak sektörümüzü ileriye taşımak ve bu modern çağda dünyanın 
yaptığı üretime eşdeğer teknolojide,  eşdeğer iş gücü kalitesinde ürün 
çıkarılmasına katkı sağlamak ana hedefimizdir. Dünya çok hızlı gelişiyor ve 
buna ayak uydurmamız gerekiyor. Sürdürülebilir bir politika çerçevesinde 
hareket etmek adına bölge toplantıları düzenleyerek farkındalık yaratmak 
için çalışıyoruz.
Başbakan Ersin Tatar’a üyelerimiz ile birlikte bir nezaket ziyareti 
düzenledik. Yerli üretimin desteklenmesi konusuna değinerek, yerli 
üretimin daha da gelişmesinin önemi üzerine değerlendirme yaptık. 
Mobilya sektöründe sanayimiz gelişti diyemeyiz. Gelişmesi için hükümetin 
sürdürülebilir bir politika düzenlenmesi gerekiyor. Öte taraftan ülkemizde 
mobilya sektöründe, Esnaf ve Zanaatkarlar Odası’na kayıtlı 170 mobilyacı 
sayısı bulunuyorken bir o kadar da kayıt dışı mobilyacılarımız vardır. 
Sektörün en önemli sorunu haline gelen bu durumu Çalışma Bakanlığı’na 
gerekli çalışmaları yapması için başvuruda bulunduk. 

Değerli üyelerimiz;
Mobilya Sanayicileri Derneği olarak KKTC Mesleki Teknik Öğretim Dairesi 
Müdürü Gülşen Hocanın ile İşletmelerde Beceri Eğitimi Uygulaması 
ve Öğrencilerin İş Hayatına Kazandırılmasına yönelik işbirliği protokolü 
imzaladık. Böylelikle Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti sınırları içerisinde 
bölüm öğretmenlerinin sektörle iç içe çalışmalarının sağlanması, sektörde 
ihtiyaç duyulan elemanların yetiştirilmesi, mobilya alanında gelişimi 
sağlamak için ortak çalışmalar  yapılması ve sektörün ihtiyaç duyduğu 
eleman ihtiyaçlarını bizzat yerinde tespit ederek müfredat programlarının 
içeriğinin yeniden düzenlenmesi için ilgili makamları bilgilendirilmesi gibi 
amaçları faaliyete geçirmeyi hedefliyoruz. 

Sevgili Mobilya Sanayicileri,
Dernek olarak bölge ziyaretlerimizi sürdürüp farkındalık yaratmaya ve 
mobilya sektöründeki sorunların çözüm noktasında sizlerle birlikte hareket 
ederek çalışmalarımıza devam edeceğiz.

Değerli Üyelerimiz

Saygılarımla
Mobilya Sanayicileri Derneği(a) 

Başkan

Hüseyin Ciddi

,

Mobilya Sanayicileri Derneği
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Tatar : Yerli üretim desteklenmeli

Başbakan Ersin Tatar, Mobilya 
Sanayiciler Derneği başkan ve üyeleriyle 
görüşmesinde, yerli üretimin daha da 
gelişmesinin önemine vurgu yaptı.

Mobilya sektörünün içinde bulunduğu 
durumun ele alındığı görüşmede konuşan 
Başbakan Ersin Tatar, mobilya sektörünün 
gelişen bir sektör olduğunu belirterek, 
kendisinin Maliye Bakanlığı yaptığı 
dönemde 6 girişimcinin Mersin’de birlikte 
mağaza açtığını anımsattı.

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nde birçok 
gelişmenin yaşandığını, yerli üreticilerin 

yeni yapılan binalara mobilya verdiğini 
söyleyen Başbakan Tatar, markalaşmanın 
önemine işaret etti.
Ülkede birçok markanın geliştiğini ve 
piyasanın da bunu kabul ettiğini kaydeden 
Başbakan Tatar, yeni açılan yerlerde 
yerli üreticilerin mobilyalarını görmekten 
mutluluk duyduğunu belirtti.

Başbakan Tatar, “Yerli üretim dediğimizde 
katma değeri ve istihdamı ülkemizden 
karşılanması ülke ekonomisi için çok 
yararlıdır. Ekonominin büyümesi için bu tür 
başarılara ihtiyacımız vardır.
Hükümet olarak biz her zaman olduğu gibi 

bunları değerlendirmek durumundayız” 
dedi.

Başbakan Tatar, haksız rekabetin önlenmesi 
ve ürettiklerimizin artması için yapılacak 
düzenlemelerin yerinde olacağı görüşünü 
aktardı. .
İhracatın da önemine işaret eden Başbakan 
Ersin Tatar, belli bir kapasiteden sonra yerli 
talebin yeterli olmayabileceğini ve dışa da 
açılmak gerektiğini belirtti.

Türkiye Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat 
Oktay’ın da katıldığı ekonomiyle ilgili 
çalıştayda Türkiye pazarının Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti ekonomisine açık 
olduğunu, her türlü fırsatın verilebileceğinin 
ifade edildiğini anımsatan Başbakan Tatar, 
“ 80 milyonluk büyüyen bir pazarın size de 
açık olduğunu biliyoruz” dedi.

Hüseyin Ciddi ise ziyarette yaptığı 
konuşmada, Başbakan Tatar’a görevinde 
başarılar diledi ve sektörün içinde 
bulunduğu sorunları aktarmak için bu 
ziyareti gerçekleştirdiklerini anlattı.

MOSAD, KTEZO 
koordinatörü 
Hürrem 
Tulga’ya ziyaret 
gerçekleştirdi. 

Ziyarette dernek 
yetkilileri hazır 
bulundu. MOSAD 
Başkanı Hüseyin 
Ciddi ziyarette 
yaptığı konuşmada 
derneğin amaç 
ve hedeflerini 
akatardı. 
Tulga, genç 
isimlerin bir 

arada olmasının 
derneğe güç 
kazandıracağına 
olan inancını dile 
getirdi. 
Dernek olarak 
yürütlen 
çalışmaları 
yakından takip 
ettiğini ifade eden 
Tulga, ‘’KTEZO 
bizim için önemli. 
Bizler MOSAD’ın 
yürüteceği 
çalışmalara destek 
vereceklerini 
açıkladı.

Genç isimler 
derneğe güç 
katacaktır

Yeni başkan Hüseyin Ciddi

KKTC’de faaliyet gösteren mobilya 
üreticilerinin oluşturduğu Mobilya 
Sanayicileri Derneği (MOSAD), 1. Olağan 
Genel Kurulu’nu Kıbrıs Türk Sanayi Odası 
(KTSO) Konferans salonunda gerçekleştirdi.
 
Genel Kurul’da yapılan seçimle 5 asil ve 2 
yedekten oluşan yönetim kurulu belirlendi. 

Aynı zamanda KTSO’nun da üyesi olan 
genel kurul katılımcılarına hitaben kısa 
bir konuşma yapan Oda Başkanı Candan 
Avunduk, genel kurulun özelde sektör, 
genelde de ülke üretimi için mücadele 
eden mobilya sanayicileri için önemli 

olduğuna dikkat çekerek; “Genel kurulun 
yapısına baktığımızda bu ülkede mobilyada 
markalaşmış firmaları görüyorum. Bu ağırlığı 
olan bir yönetim olacağı anlamına geliyor. 
Hayırlı ve uğurlu olmasını dilerim” diye 
konuştu. Disiplin Kurulu ile Denetleme 
Kurulu üyelikleri seçimsiz olarak belirlendi.

Genel Kurul sonucunda oluşan Yönetim 
Kurulu ve diğer organlar şöyle:
“Asil üyeler; Ahmet Çeler, Muzaffer 
Özyüksel, Hüseyin Ciddi, Ahmet 
Kasapoğluları ve Erdoğan Aşık. Yedek 
üyeler; Kemal Zaim ve Buğra Biren. Disiplin 
Kurulu; Erkut Zaim, Gassan Yüksek ve Raci 
Yıldız. Denetleme Kurulu; Hüseyin Tumay, 
Metin Yaman ve İlker Yaşar.”

Yönetim kurulu, Genel Kurul’un ardından 
gerçekleştirdiği ilk toplantıda dernek 
başkanını belirledi. Yeni dernek başkanı olan 
Ciddi Mutfak Direktörlerinden Hüseyin 
Ciddi, seçimin ardından gerçekleşen 
toplatıda MOSAD’ın yürüteceği çalışmalar 
için yönetim kurulu üyeleri ile istişare 
ederek, yapılması düşünülen çalışmaları ele 
aldı.
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Kardeş derneğimizi ağırladık

Bölge toplantıları ilgi uyandırdı
MOSAD kurulduğu günden itibaren bölgesel 
toplantılar gerçekleştiriyor. Her bölgede 
üye ve üye adayları ile bir çok toplantılar 
gerçekleştiren MOSAD yönetimi, üye 
sayısının artık ciddi şekilde ele alınması 
gerektiğini belirtti.
İlk bölge olarak Güzelyurt’tan başlayan 
ziyareti, ikinci bölge Girne, üçüncü bölge 
Mağusa ve son bölge Lefkoşa olarak 
belirlendi.

Toplantılardaki amacın yönetim kurulu 
üyelerinin kendilerini tanıtması, derneğin 
hedef ve amaçlarını üye ve üye adaylarına 
aktarılması ve sektörün bölgelerde nasıl 
canlandırılabileceği konularının karşılıklı 
fikir alışverişi ile görüşülmesi olduğuna 
değinen Dernek Başkanı Hüseyin Ciddi, 
tüm toplantılarda istenilen verimi aldıklarını 
kaydetti.

Kıbrıs Türk Mobilya Sanayicileri Derneği 
yönetim kurulu üyeleri eşliğinde, Türkiye 
MAKSDER Yönetim Kurulu Başkanı 
Ali Osman Mertöz ve Yardımcısı Deniz 
Demirci’yi ağırladı. 

Türkiye MAKSDER Yönetim Kurulu Başkanı 

Ali Osman Mertöz ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek, derneğin 
yürüttüğü çalışmalar hakkında bilgi verdi. 
MOSAD Başkanı Hüseyin Ciddi ise derneğin 
yeni gerçekleşen Genel Kurulu’nun ardından 
yürütülen çalışmaları ve derneğin hedeflerini 
aktardı.

Güzelyurt Bölgesi Toplantısı

Lefkoşa Bölgesel Toplantısı Mağusa Bölgesel Toplantısı
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Başbakan Tatar Hüseyin Ciddi başkanlığındaki Mobilya Sanayiciler Derneği heyetini kabul ederek, görüştü
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Mobilya Sanayicileri Derneği 
Bakan Sucuoğlu’nu ziyaret etti

Doğa Dönmezer’e teşekkür plaketi

Hisarcıoğlu’na ziyaret

KKTC Mesleki Teknik Öğretim Dairesi 
Müdürü Gülşen Hocanın ve  Mobilya 
Sanayicileri Derneği (MOSAD) 
arasında İşletmelerde Beceri Eğitimi 
Uygulaması ve Öğrencilerin İş Hayatına 
Kazandırılmasına yönelik işbirliği 
protokolü imzalandı.
 
MOSAD, protokolün imzalanma 
amacını şöyle ifade etti;

•“Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti sınırları 
içerisinde bölüm öğretmenlerinin 
sektörle iç içe çalışmalarını sağlamak,
•Sektörde ihtiyaç duyulan  çalışacak 
elemanların yetiştirilmesini sağlamak,
•Mobilya alanında  gelişimi sağlamak 
için ortak çalışmalar yapmak,
•Sektörün ihtiyaç duyduğu eleman 
ihtiyaçlarını bizzat yerinde tespit ederek 
müfredat programlarının içeriğinin 

yeniden düzenlenmesi için ilgili 
makamları bilgilendirmek,
•Okul sektör işbirliğini geliştirmek, 
okullardaki bilgi ve donanımlara ek 
olarak sektörün iş yapma beceri ve 
kabiliyetlerini birleştirmek,
•İşletmelerde Beceri Eğitimi uygulaması 
dersinin daha verimli hale getirilmesini 
sağlamak,
•Öğrencilerinin mesleki becerilerini 
geliştirmelerine yardımcı olmak her türlü 
çalışmayı yapmak,
•Sektör ile eğitim kurumlarının 
işbirliği halinde çalışmalarını organize 
etmek, Sektörün, okulları araç, gereç 
ve donanım yönünden desteklemesi 
için girişimlerde bulunmak ve taraflar, 
Mobilya alanındaki yenilikleri  birbirleri 
ile paylaşarak bilgi ve deneyim 
yönünden sektör ve eğitim kurumlarının 
paralelliğini sağlamak.”

Hüseyin Ciddi başkanlığındaki 
Mobilya Sanayicileri Derneği 
yetkilileri Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Faiz 
Sucuoğlu’nu ziyaret ederek 
derneğin çalışmaları hakkında 
bilgi verdi ve sektörün 
sıkıntılarını paylaştı. 
Dernek Yönetim Kurulu Başkanı 
Hüseyin Ciddi, sektörün 
yurtdışından sağlanan istihdamın 
mesleki yeterlilik açısından 
kontrolü, yabancı istihdamın 
yaşam koşullarının denetlenmesi 
ve kontrolü, mobilya sektöründe 
üretici, olmayan kuruluşların 
üretici ünvanı ile yabancı 
istihdam yapmasının önüne 
geçilmesi noktasında derneğin 

taleplerini aktardı. Bu yönde 
Bakanlık ve Dernek arasında 
işbirliğinin geliştirilmesi 
konusunda görüş alışverişinde 
bulunuldu.Bakan Sucuoğlu da 
Mobilya sanayi sektöründe son 
yıllarda ciddi bir atılımın söz 
konusu olduğunu belirterek, 
yerli üretimin ön plana çıktığına 
dikkat çekti. Mobilya sanayi 
sektörünün adından önümüzdeki 
süreçte çok söz ettireceğini dile 
getiren Sucuoğlu, bunun da ayrı 
bir iş sahası anlamına geldiğini 
ve Bakanlık olarak sektörün 
önünü açmak, sorunları çözmek 
adına ellerinden gelen katkıyı 
koyacaklarını kaydetti.

Kıbrıs Türk Sanayi 
Odası Danışmanı 
Doğa Dönmezer’e 
teşekkür etti. 
Mobilya Sanayicileri 
Derneği (MOSAD) 
yetkilileri yasanın 
yasallaşması için gösterdiği 
özverili çalışmasından dolayı 

Doğa Dönmezer’e plaket 
takdim etti.

Mobilya Sanayicileri Derneği 
(MOSAD) Başkanı Hüseyin 
Ciddi ve Asbaşkan Muzaffer 
Yüksel Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M.Rifat Hisarcıklıoğlu’ 
nu ziyaret etti.
Ziyarette Kuzey Kıbrıs’ın 
mobilya sektörü üzerine 

konuşularak dernek 
bağlamında yapılan 
çalışmalardan bahsedildi.

İşbirliği protokolü 
imzalandı 

Kan ver hayat kurtar
Belli aralıklarla sürekli 
olarak devam edecek 
sosyal sorumluluk projeleri 
kapsamında  ilk sosyal 
sorumluluk projesini Alayköy 
Sanayi Bölgesin’de gerçekleşti. 
Kızılay’ın işbirliği çerçevesinde 
gerçekleşen kan bağışı 

etkinliğine bir çok duyarlı 
vatandaş katılım gösterdi.

Alayköy Sanayi bölgesinde 
bulunan çeşitli iş yerlerinden  
yaklaşık 33 kişi kan vererek, 
‘’Kan ver hayat kurtar’’ 
sloganına katkıda bulundu.
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Çavuşoğlu, Mobilya 
Sanayicileri Derneği’ni 
kabul etti

Dernek Başkanı Hüseyin Ciddi yaptığı 
konuşmada derneğin çalışmaları hakkında 
bilgi verdi. Ülkede yaklaşık olarak 3000 
mobilyacı olduğunu belirten Ciddi, 
en büyük sıkıntılarının yerli çalışan 
bulamamaları olduğuna dikkat çekerek, 
meslek liselerinde bu alan ile ilgili eğitim 
gören öğrencilerin sektörle buluşturulması 
gerektiğini dile getirdi.
Bu bağlamda derneğe bağlı firmaların her 
türlü desteği vermeye hazır olduğunu 
söyleyen Ciddi, mobilyacılık mesleğine 
yatkın olan gençleri yurtdışındaki çeşitli 
atölyelere eğitime gönderebileceklerini 
sözlerine ekledi ve bu yönde Bakanlık ve 
Dernek arasında işbirliğinin geliştirilmesi 
için görüş alışverişinde bulunmaya hazır 
olduklarını belirtti.
Milli Eğitim ve Kültür Bakanı Nazım 
Çavuşoğlu da Mobilya sanayi sektöründe 

son yıllarda ciddi bir gelişimin 
gözlemlendiğini ve teknolojik atılımların 
yaşandığını belirterek, meslek liselerinde 
bu alanda verilen eğitimi daha fazla 
teknolojiye yöneltilmesi ve teknik 
altyapının sağlanması adına gereken 
çalışmaları yapacaklarını söyledi.
Bu bağlamda,birlikte hareket ederek 
atölyelerin altyapısının iyileştirilmesi adına 
dernek yetkililerinin okullarda inceleme 
yapabileceklerini belirten Çavuşoğlu, 
öğrencilerin eğitimleri boyunca derneğe 
bağlı firmaların atölyelerini de ziyaret 
ederek,kendilerini geliştirme fırsatı 
yakalayabileceklerini dile getirdi.
Öğrencileri sektöre entegre etmeleri 
gerektiğinin bilinciyle hareket ettiklerini, 
bu nedenle de staj sayılarının arttırılacağını 
ve öğrencilerin eğitim süreleri içerisinde 
firmaların atölyelerinde daha fazla zaman 

geçireceklerini vurgulayan Çavuşoğlu, 
meslek liseleri müfredatının üzerinde 
çalışarak, hızlı bir biçimde yenileyeceklerini 
söyledi.
Çavuşoğlu ayrıca öğrencileri ülkemizin 
kurumsal firmalarına yönlendirmenin 
önemine vurgu yaparak, “Görevimiz 
gençlerimizi ülkemizin köklü firmaları ile 
buluşturmak. Bu sayede, hem sektörü 
öğrencilerimize sevdirebileceğiz, hem de 
ihtiyaç duyulan yerli iş gücü için gerekli 
ortamı yaratabileceğiz.” dedi.
Konuşmasının sonunda yapılacak iş birliğini 
imzalayacakları protokol ile resmiyete 
dökeceklerini belirten Çavuşoğlu, Mesleki 
Teknik Öğretim Kampüsü’nü hayata 
geçirmeleri durumunda, bu tür derneklerin 
okulda etkin rol alabileceği ve destek 
verebileceği bir yapıyı oluşturabileceklerini 
sözlerine ekledi.

Milli Eğitim ve Kültür Bakanı Nazım Çavuşoğlu, Hüseyin 
Ciddi başkanlığındaki Mobilya Sanayicileri Derneği 
yetkililerini kabul ederek görüştü.
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MOSAD, Çukuroava Mobilya Makineleri Ve Yan Sanayi 
Fuarı’nda
Adana Uluslararası Fuar 
ve Kongre Merkezi’nde 
düzenlenen 2. Çukurova 
Ahşap İşleme Makineleri 
Fuarı ve 2. Çukurova 
Mobilya Yan Sanayi Fuarı, 
eş zamanlı olarak ziyarete 
açıldı.

Yoğun ilgi ve katılımın 
gerçekleştiği fuara 
MOSAD Yönetim kurulu 
ve üyelerinden oluşan 
15 kişilik bir heyet de 
katıldı. Heyet, ileri gelen 
teknolojileri yerinde 
görme fırsatı kayalayarak, 
ziyaretleri çerçevesinde bazı 
firma yetkilileri ile temas 
etme imkanı da buldu.
Ziyarette Adana MOSDER 
ve Antakya Mobilyacılar 
Derneği ile görüşen 
heyetimiz, karşılıklı iş 
yapabilmek için fikir 
alışverişinde bulundu.



8Ekim 2019

Ciddi: “Dünyaya ayak uydurmamız gerekiyor’’
Mobilya Sanayicileri Derneği Başkanı Hüseyin Ciddi, mobilya sektörünü değerlendirerek, dernek olarak 
yürüttükleri çalışmalardan bahsetti.

Mobilya Sanayicileri Derneği Başkanı 
Hüseyin Ciddi mobilya sektöründe usta 
eleman sıkıntısına değinerek, mavi ve beyaz 
yaka olarak çalışanların ikiye ayrıldığını 
belirtti. 
Mavi yaka olarak adlandırılan ara eleman 
noktasında sıkıntı yaşadıklarını ifade eden 
Ciddi, bu konuda dernek olarak bir çalışma 
başlattığını söyledi.

Ciddi, ‘’Derneğimizin ana hedefi, 
sektörümüzü ileriye taşımak ve bu modern 
çağda dünyanın yaptığı üretime eşdeğer 
teknolojide,  eşdeğer iş gücü kalitesinde 
ürün çıkarmaktır. Dünya çok hızlı gelişiyor 
ve buna ayak uydurmamız gerekiyor” dedi.

“En büyük sorun, stok sorunu”
SORU: Mobilyacıların sıklıkla 
karşılaştıkları sorunlar nelerdir?
Ciddi: “Ülkemiz bir ada sektörü olduğu 
için, bizim sektörde kullanılan hammadde 
deniz yolu ile gelmektedir. Yaşadığımız 
en büyük sorunların başında da, buradaki 
tüccarların stok sorunudur. Yeteri kadar 
stok tutmadıkları ve ülke ekonomimiz de 
çok büyük olmadığından dolayı, herşey 
kendi sektöründe tekelleşme gibi durum 
almaktadır. Bundan dolayı sık sık stok 
sorunu ile karşı karşıya geliyoruz.”

“Hammaddenin maliyeti çok 
yüksek”
SORU: Peki, bu durum kurların 
yükselmesiyle mi ilgili?
Ciddi: “Tabi ki. Maliyetler kurların 
yükselmesi ile çok yüksek rakamlara 
çıkıyor. Örneğin, navlun maliyetleri oldukça 
yüksek maliyetlere varıyor.”

“Kayıt dışı çalışan mobilyacılarımız 
var”
SORU: Ada genelinde ne kadar mobilya 
işletmecisi var?
Ciddi: “Esnaf ve Zanaatkarlar Odası’na 
kayıtlı mobilyacı sayısı 170’dir. Fakat 
tedarikçi firmalara baktığımız zaman 
onlardaki müşteri portföyü 370’leri 
bulmaktadır. Bu da bizim sektörümüz yarı 
yarıya kaçak çalıştığının ıspatıdır.  Yani 170 
kayıtlı mobilya işletmecisi varken, 170’e 
yakın da kayıt dışı mobilyacılarımız vardır. 
Çalışma Bakanlığı’na gerekli başvuruları 
ve şikayetlerimizi yaptık. Önümüzdeki 
dönemlerde adım adım bu sorunları çözme 
yoluna gideceğiz. Bu konuda bize en 
büyük desteği de Esnaf ve Zanaatkarlar 
Odası vermektedir. Esnaf ve Zanaatkarlar 
Odası bir süre önce yürürlüğe koyduğu 
yasa ile bizim haklarımızı koruyacaktır. 
Biz de bu yasayla birlikte hareket etme 
kararı aldık. Ve böylece biz de yasal statü 
kazanmış olacağız. Bu statü ile de kendi 
sektörümüzü denetleme şansımız olacak.”

“Eğitimini tamamlayanları çoğu 
farklı alanlarda çalışıyor”
SORU: Her sektörde olduğu gibi siz 
de mutlaka kalifiye eleman bulmakta 
zorlanıyorsunuz. Ve yurt dışından 
bu işin uzmanlarını getirerek bu işi 
döndürüyorsunuz. Mesela bunu maliyeti 
ne oluyor?
Ciddi: “Bizim sektörümüzde çalışanlar 
mavi ve beyaz yaka olmak üzere ikiye 
ayrılır. Beyaz yaka noktasında yurt içindeki 
iş kaynakları bizim için yeterlidir. Mavi 
yaka noktasına geldiğimiz zaman yani 
usta veya teknik eleman bulmak oldukça 
zordur. Bunun ile ilgili dernek olarak 
çalışmalarımız oldu. Eğitim Bakanlığı’mız 
ile imzalayacağımız bir protokol vardır. Üç 
tane meslek lisemizde bu sektörle ilgili 
eğitim veriyoruz. Bunlar; Sedat Simavi, 
Gazimağusa ve Karpaz Endüstri Meslek 
Liseleridir… İki bacaklı bir değişimimiz 
söz konusudur. Buradaki öğrencilerin 
staj yapmak üzere gidecekleri yerlere 
artık Eğitim Bakanlığı’mızla ortak karar 
vereceğiz. Öğrencilerin mesleklerini 
gerçekten icra etmeleri konusunda 
denetleme görevi koyacağız. Buna 
ek, stajlar haftada bir ve iki olarak 
gerçekleşiyordu. İmzalayacağımız bu 
protokolle staj sayısını haftada 4’e 

çıkaracağız. Yani bir gün okulda olup, 
dört gün sahada olacaklar. Öğrenciler 
mesleğe adım attığında bu durum bize 
avantaj sağlayacak. Öğrencilerin bir çoğu 
okulundaki eğitimini tamamladıktan sonra 
bu sektörden farklı alanlarda iş bulur.’’

“Derneği yeniden canlandırmaya 
karar verdik”
SORU: Derneğin kuruluş amacı nedir?
Ciddi: “Derneğimiz 2006 yılında kuruldu. 
O dönem ihracat odaklı çalışmalar 
yürütülüyordu. Fakat son zamanlarda 
değişen ekonomik dengelerden dolayı bu 
ihracat durdu. Derneğimiz de bu nedenle 
faaliyetlerini durdu. Biz yeniden Ocak 
2019 tarihinde derneğimizi canlandırmaya 
karar verdik. Sanayi Odası’nın öncülüğünde 
beş arkadaş ile derneğimize hayat vermek 
için genel kurul yaptık. Yeni yönetimde 
beş kişiyiz. Ve beşimiz de gönüllü olarak 
derneğimiz için çalışıyoruz.
Yönetimde; Ahmet Çeler (ÇELER AHŞAP), 
Muzaffer Özyüksel (ÖZYÜKSEL MOBİLYA), 
Erdoğan Aşık (WOODLİNE AHŞAP) ve 
Ahmet Kasapoğulları (SIRDAŞ MOBİLYA) 
ve ben Hüseyin Ciddi (CİDDİ MUTFAK) 
olarak görev aldık. Bunun dışında 
Mehmet Ali Berberoğlu ve Omaç Cin de 
danışmanlığımızı yapıyor.’’

 “Sektörümüzde üretim değil, 
ithalat ağır basacak”
SORU: Hedefleriniz arasında ne var?
Ciddi: “Derneğimizin en büyük amacı, 
sektörümüzü ileriye taşımaktır. Bu modern 
çağda dünyanın yaptığı üretime eşdeğer 
teknolojide,  eşdeğer iş gücü kalitesinde 
ürün çıkarmaktır. Dünya çok hızlı gelişiyor 
ve buna ayak uydurmamız gerekiyor. 
Sektörümüzde üretim değil, ithalat ağır 
basacak. 
Yaşam alanlarının her metre karesinde 
ahşap vardır. Fakat biz mobilya sektörü 
olarak bu yaşam alanlarına hizmet 
verememekteyiz. Sadece sabit mobilya 
dediğimiz, evlerin içerisine sabit mobilyalar 
yapıyoruz. Ama baktığımız zaman bir çok 
hareketli mobilya ülkemize ithal geliyor. 
Sıralama yaptığımız zaman mobilya sektörü 
ikinci ya da üçüncü sıradadır. Bu aslında 
ne kadar önemli bir sektör olduğumuzu 
gösteriyor. Bizim amacımız buradan 
aldığımız payı daha yukarılara çekmektir.”

Hüseyin Ciddi
Mobilya Sanayicileri Derneği Başkanı
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Güçhan: “30 yıldır bu mesleğe gönül verdim”
Güçhan Consept Direktörü Türker Güçhan yaklaşık 30 yıldır mobilyacılık sektöründe faaliyet gösterdiğini anlatarak, 
sektörde yaşanan sorunlara değindi.

30 yıldır mobilyacılık mesleğini icra eden 
Türker Güçhan, bu sektöre 1989 yılında 
küçük bir dükkan açarak adım attığını 
anlattı. 

“Elimizden geldiğince ve 
yapabildiğimiz kadar bir müddet 
daha üreteceğiz”
SORU: Sizi tanıyabilir miyiz? 
GÜÇHAN: “1962’de Baf’ ta doğdum. 30 
yıldır bu meslekteyim. 1989 yılında şehir 
içinde küçük bir dükkan açarak bu işe 
başladım. Yaklaşık 30 yıldır bu mesleğe 
gönül verdim. Elimizden geldiğince ve 
yapabildiğimiz kadar bir müddet daha 
üreteceğiz. Biz biraz girişkeniz. Sadece 
mobilya ile sınırlı kalmadık. 2000 yılından 
beridir biraz da inşaat işi ile uğraşıyoruz. 
Bunun sebebi de şudur; Kıbrıs küçük bir 
yerdir. Şartları da küçüktür. Biz yeterli 
alanda profesyonel olamıyoruz. Sadece tek 
bir alana odaklansaydık başarılı olacağımızı 
düşünmezdim. O yüzden hepsini yapmaya 
karar verdik. Ve hepsini birden yapmaya 
gayret gösterdiğimizi de düşünüyorum ve 
bu bize mutluluk veriyor.”

“Kaygan bir zeminde mücadele 
ediyoruz”
SORU: Mobilyacılık sektörünü 
değerlendirir misiniz? 
GÜÇHAN: “Bizim otellere hitap etme 
gibi bir gücümüz yoktur. Marangozluk 
denildiğinde ve tekrardan bana marangoz 
olur musunuz? diye sorulduğunda olmam 
derim. Çünkü marangozluk ile kimse köşeyi 
dönemez. Sadece hayatını devam ettirir 
ve geçinir gider. Çok profesyonel olmak ve 
makine parkını geliştirmek gerekiyor. Zaten 
kaygan bir zeminde mücadele ediyoruz. 
Hiçbir türlü hele de bundan sonra 

mobilyacılık ve marangozluktan para 
kazanacak bir babayiğit yoktur diye 
düşünüyorum. Ancak sektörün içinde 
bulunduk. Bugüne kadar geldik ve herhangi 
bir meslek değiştirme gibi bir lüksümüz yok. 
Benim yanımda 30 yıldır çalışan elemanım 
vardır. 1989’da dükkanı açtım. 1989’da 
bana bağlandı. 30 yılda torun sahibi oldu ve 
halen çalışıyor. Bunun dışında 20 yıllık veya 
25 yıllık yanımda çalışan adamım var.”

“Yaptığımız işi severek yapıyoruz”
GÜÇHAN: “Onun dışında hep ağlamamak 
gerekir. Bir de bu işin sevdiğimiz yanı var. 
İnsanlara ciddi şekilde yardımcı oluyoruz. 
Evlenecek olan çiftlerimiz buraya geliyor. 
Mobilyasını, mutfağını vs. yetiştirmeye 
çalışıyoruz. Biz zaten mobilyacılıktan 
buralara geldik. Yani pasta küçüldük sonra 
bize küçük işler kaldı.  Mesela x bir köyden 
gelen bir adam kızına eşya seçmek için 
gelirdi. Seçerdi ve bir sene sonra anlaşırdık. 
O günde koltuğunu, mutfağını döşeyip 
kurardık. Şimdi öyle bir düzen kalmadı. 
Bizde zaten mobilyayı pek benimsemiyorlar. 
Sipariş üzerine çalışıyoruz. Müşterinin özel 
isteği var ise yapıyoruz. Ama böyle yapıp ve 
dükkanda bekletme lüksümüz yoktur. 
Biz sadece tamir üzerine değil, daha 
kapsamlı düşünerek iş yapıyoruz. Elektrikçi, 
su tesisatçı, fayansçı, sıvacı-boyacı ekibi 
olarak çalışıyoruz. Ve daha güzel hizmeti 
vermeye gayret ediyoruz. İnsanlar 
mutfaklarını yenileceği zaman bir onları 
elektrikçi veya su tesisatçısı bul diye 
koşturtmuyoruz. Ben fazla müteahhit işi 
yapmıyorum. Bunlar dışında her zaman 
hiç bir şey günlük gülistanlık değildir. 
Ülkemizde insanlarımız sanıyor ki bir şey 
yapıldığında ömür boyu garantisi vardır. 
10 yıl sonra sokakta gördüklerinde “Bana 
bir masa yapmıştın ama ayağı kırıldı” vs. 
diyor. Günlük hayatımızda böyle şeyler ile 
karşılaşıyoruz. Ama yaptığımız işi severek 
yapıyoruz. ”

“Bizde köstek var destek yok”
SORU: Ülkede yerli üreticilerin 
desteklendiğini düşünüyor musunuz?
GÜÇHAN: “Bizde köstek var destek 
yok. Ben mobilyacının bugüne kadar bir 
destek aldığını duymadım. Yani bizim 
hükümetten bir beklentimiz de yoktur. Yani 
sıkıntımız büyük. Biz zorla iş yapıyoruz. 
İşimiz basit değil ama bu zorluğa alıştık. 

2008 yılından beridir meslekten para 
kazanıldığını tahmin etmiyorum. Çünkü 
tüccar sürekli fiyat artışına gidiyor ve biz 
ayak uyduramıyoruz. Örneğin geçen yıl 
döviz, sterlinden konuşacaksak 6 bir şeydi. 
Sonra 9 küsura çıktı. Malzeme fiyatı öyle 
bir uçtu ve malzeme fiyatı hiç gerilemedi. 
Biz başarıp bir kooperatif kuramıyoruz. 
Kendi ürünümüzü kendimiz getiremiyoruz. 
Biz burada ciddi şekilde tüccarın insafına 
kaldık. Camcı kendini kurtarsın diye fiyatını 
yükseltiyor. Bu kez bu müşteriye yansıyor. 
Döviz ile iş alıyoruz döviz düşüyor. TL ile 
alıyoruz TL değer kaybediyor. Burada ciddi 
bir sıkıntı var.  Sektörde sıkıntı malzeme 
teminidir. Müşteri bu defa her yerden fiyat 
alır, değerlendirir, kıyaslar en uygununu 
seçer. Bu sıkıntı bütün mobilyacılık 
sektöründe var. Benim görevim personelimi 
ödemek ve ayakta durabilmek.”

“Bu çocuklar bir şeyler yapmaya 
gayret gösteriyor biz de destek 
olmaya devam edeceğiz”
SORU: MOSAD’ın çalışmaları konusunda 
ne düşünüyorsunuz?
GÜÇHAN: “Hüseyin Ciddi takdire şayan 
bir kişiliktir. Kendisini çok seviyoruz. 
Girişken birisidir. Ben bu derneğe birkaç 
arkadaş sayesinde bulaştım. Sırf bu mobilya 
sektörünü daha ileriye taşıyalım diye. 
Bu çocuklar bir şeyler yapmaya gayret 
gösteriyor biz de destek olmaya devam 
edeceğiz. Nereye kadar devam eder veya işi 
kim götürür bilemem ama oluşum güzeldir. 
Gelen arkadaşlar da iddialıdır. 
Benim bir evvelden savunduğun bir şey 
vardır. Büyük bir hangar kuralım yani 
mobilyacılık bireysel olmasın daha toplu 
bir yerde olsun. Şöyle, mobilyacısı ya da 
marangozu bir yerde olduğunda daha 
güzel çalışılır. Rekabet tatlılaşır. Yavaş yavaş 
bir şeyler olacağına inanıyorum. Örneğin 
ben çocuk yatağı yaparım o başka bir şey 
yapar. Bunu dengelememiz gerekiyor ki 
müşteriyi cezbedelim. Reklam bambaşka 
bir şeydir. Reklamı üretmek lazımdır. Bir 
ara yurtdışından ürün getirdim ve satmayı 
denedim. Fakat istenilen ayar ve düzende 
değildir. Benim esas hedefim tamamen 
burada ürettiğim bir şeyi satmaktır. Yurt 
dışından getirip satacaksam ticaret olur, 
üretmek değil.” Eğitim Bakanlığı’nın gençleri 
teşvik etmesi gerekiyor

 Türker Güçhan
Güçhan Consept Direktörü



reklam



12Ekim 2019

Berberoğlu: “Kuzey Kıbrıs ekonomisinde mobilya 
sektörü önemli bir sektördür”

Mobilya Sanayicileri Derneği (MOSAD) Üyesi Mehmet Ali Berberoğlu, derneğin çalışmaları ve hedefleri hakkında 
bilgi verdi.

•Mobilya Sanayicileri Derneği (MOSAD) 
üyesi Mehmet Ali Berberoğlu, dernek 
hakkında bilgi verdi. Derneğin, mobilya 
sektörünün gelişimine katkı koyma 
hedefiyle kurulduğunu, yapılan bölge 
ziyaretlerinde üreticilerin de önerilerini 
alarak çalışmalarını planladıklarını belirtti.

•Berberoğlu, mobilya sektöründe faaliyet 
gösteren işletmelerin büyük bir bölümünü 
belirlediklerini ve kendilerine ulaştıklarını, 
MOSAD’ın varlığını ve yürüttüğü çalışmaları 
duyurmak amacı ile bölge ziyaretleri 
düzenlediklerini kaydetti. 

•Kalifiye eleman bulma konusunda 
yaşanan sorunu çözmek için MOSAD’ın 
çalışmalar yaptığını dile getiren Berberoğlu, 
“Öncelik Meslek Liseleri. Mesleki eğitime 
katkı koyabilir miyiz?  Öğrencileri mezun 
olduktan sonra değil,  eğitim süresi içinde 
sektöre dahil edebilir miyiz? Çalışmalara 
başladık, ilk adımlar atıldı. Bakanlık 
yetkilileri, ziyaretlerine başladığımız Meslek 
Lisesi müdür ve öğretmenleri ve bizlerin 
hedef ve beklentileri ayni.”dedi.

•Mobilya Sektörünün ekonomideki değeri 
ve önemi ile ilgili bir rapor çalışması 
planladıklarını dile getiren Berberoğlu, 
bu çalışmayı 2020 yılının ilk yarısında 
tamamlamayı hedeflediklerini vurguladı.  
Berberoğlu, “O zaman mobilya sektörünün 
ölçeğini, önemini ve ekonomideki değerini 
daha rahat anlatabileceğiz” dedi.

 “Sektörü bulunduğu noktadan 
ileriye götürecek adımları atmak 
mümkün’’

SORU: Derneğin kurulma sürecinden 
bahseder misiniz?
BERBEROĞLU: “Derneğin kurulmasında 
Sanayi Odası’nın girişimleri önemlidir. 
Mobilya sektörünün Kuzey Kıbrıs 
sanayisinde önemli bir yerinin olduğunu 
gördüler ve derneğin kurulması için 
önayak oldular. Devamında sektörün önde 
gelenlerinin çalışmalarıyla 9 Şubat 2019 
tarihinde Genel Kurul yapılarak, yönetim 
belirlendi.
Derneğin kurulma amacı; mobilya 
sektöründe faaliyet gösteren ister atölye 
ister fabrika ölçeğindeki işletmeler olsun 
ortak sorunları ve fırsatları belirleyip, 
sektörün ilerlemesi için çaba harcamaktır. 
Tek başınıza hareket ettiğiniz zaman 
eksiklikleri göremeyebilirsiniz ama bir 
ekip olarak hareket ettiğiniz zaman, 
fikirler harmanlandığı zaman ortaya 
daha iyi sonuçlar çıkıyor. Artılarımızı ve 
eksikliklerimizi gördüğümüzde, sektörü 
bulunduğu noktadan ileriye götürecek 
adımları atmak mümkün olacaktır. 
Tüm üreticilerin içinde bulunduğu ticari 
rekabet zaman zaman sert olabiliyor ve bu 
bizi istenmeyen uyuşmazlıklara sürüklüyor. 
Dernek çatısı altında olmak ve ortak 
hedefler doğrultusunda çalışma gerekliliği, 
birbirimizi tanımayı zorunlu hale getiriyor. 
Birbirimizi tanıdıkça, birbirimize saygı 
duyacak noktalar buluyoruz. Saygı duyunca 
birlikte hareket etmek çok daha kolay 
oluyor. Ben derneğin kurulma amacının 
önemli ölçüde sağlandığını düşünüyorum. 
Bundan sonra temelini sağlamlaştırarak 
çalışmalarımıza devam etmemiz gerekiyor” 

“Ulaşabildiğimiz herkese ulaştık”
SORU: Derneğin her noktaya 
ulaşabildiğini düşünüyor musunuz?
BERBEROĞLU: “Üreticilerin tamamına 
yakını MOSAD’ın varlığından haberdardır. 
Biz, Sanayi Odası ve Esnaf ve Zanaatkarlar 
Odası’nın kaynaklarından yola çıkarak 
tüm üreticilerin irtibat bilgilerine ulaştık. 
Ticaret Odası’nın kayıtlarını da taradık. 
Bu sektörde faaliyet gösteren en küçük 
işletmeleri bile listeledik. Devamında 
bölge ziyaretlerini planladık ve başlattık. 
Ulaşabildiğimiz herkese ulaştık. Bu 
yüzden çok büyük bir kitle MOSAD’ın 
farkındadır. Üyeler arasında bizi doğrudan 

destekleyenler de var, şüpheci yaklaşıp 
uzak duranlar da var. Doğru yöndeki 
hareketler ile biz 6 ay ile 1 yıl içerisinde bu 
sektörde faaliyet gösteren pek çok kişi ile 
derneğimize üye olsun ya da olmasın aynı 
hedefler doğrultusunda yürüyeceğimiz 
bir noktaya geleceğimizi düşünüyorum. 
Bu arada konuştuğumuz her üyeye şunu 
söylüyoruz; ‘’Dilediğiniz zaman Yönetim 
Kurulu’nun toplantılarına katılabilirsiniz’’. 
Alınan kararlar ile attığımız adımları 
paylaşıp, duyurmaya çalışıyoruz.”

“Bu sektöre nasıl katkı koyabiliriz 
diye bakmak gerekiyor”
SORU: Bölge ziyaretlerine ilgi nasıl oldu? 
Üreticiler memnun kaldı mı?
BERBEROĞLU: “Mobilyacılar Derneği 
olarak bölgelere yapacağımız ziyaretlerin 
öncelikle tanışma amaçlı olacağını 
üreticilere belirtmiştik. Pek çok sektörde 
olduğu gibi üreticilerin karşılaştığı sorunlar 
ziyaretlerimizin ana gündemi oldu. 
Derneklerin sorunları çözme yetkisinin 
olmadığını ancak dernek çatısı altında 
sorunların çözümü için çalışmalar yaptığını 
belirttik. Bu bakış açısıyla, üreticilerden, 
belirttikleri sorunlara karşılık gelen 
çözüm önerilerini, sektöre yapabilecekleri 
katkıları da belirtmelerini istedik. Başlamış 
olduğumuz ve bir bölümü aktarılan 
sorunlara çözüm olacak çalışmalarımızla 
ilgili bilgiler verdik. 

 “Sorunların başında ithal mobilya 
ve kayıt dışılığa karşı yaşanan 
haksız rekabet geliyor’’
BERBEROĞLU: “Girne, Lefkoşa, Güzelyurt 
ve Gazimağusa’ya bölge ziyaretler yaptık. 
Aktarılan sorunların başında ithal mobilya 
ve kayıt dışılığa karşı yaşanan haksız 
rekabet geliyor. Daha sonra bunu kalifiye 
eleman bulma problemi izliyor. Genel 
olarak yaşanan sorunların başında bu üç 
konu var. 
Ziyaretlerimizde bir üreticinin “Bizim de 
işimizi daha titiz yapmamız, belirttiğimiz 
sürede ve kalitede işimizi yapmamız gerek” 
cümlesi bana göre önemliydi. İlerleme 
için kendimizi de eleştirebilmeliyiz. İthal 
ürünlere karşı yaşanan haksız rekabetle 
dernek olarak mücadele ederken, bireysel 
olarak da atabileceğimiz adımlar, dikkat 
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etmemiz gereken noktalar olduğunu, müşterimizi önemsememiz 
gerektiğini bilmemiz gerek.

“Çalışmalar devam ediyor”
•BERBEROĞLU: “İthal ürünlere karşı yaşanan haksız rekabet ve 
kalifiye eleman sorununa karşı çalışmalara başlandı. Hedeflediğimiz 
yönde adımlar atılıyor, çalışmalarımız devam ediyor. İthal ürünlerle 
ilgili yasa ve tüzüğün doğru anlaşılması ve uygulanması için ilgili 
devlet kurumlarıyla çalışmalar, karşılıklı bilgilendirmeler yapılıyor. 
Kalifiye eleman bulma konusunda önceliğin Meslek Liseleri 
olduğunu biliyoruz. Mesleki eğitime nasıl katkı sağlarız, öğrencileri 
mezun olduktan sonra değil eğitim sürecinde sektöre nasıl dahil 
ederiz, bu konularda çalışmalar yapıyoruz. Bakanlık yetkilileri, 
ziyaretlerine başladığımız Meslek Lisesi müdür ve öğretmenleri 
ve bizlerin hedefleri ayni yönde. Eğitim Bakanlığının kriterleri 
doğrultusunda öğrencilerin staj koşullarına derneğimiz de dahil 
oluyor. Nerede ve hangi koşullarda staj yapacaklarını derneğimiz 
de kontrol edecek. Amacımız öğrencilere bu mesleğin önemli ve 
değerli bir meslek olduğunu, geleceklerini bu meslek üzerine inşa 
edebilecekleri bilgisini ve güvenini vermek.

 “Mobilya sektörünün önemini rakamlarla 
da belirleyeceğiz”
BERBEROĞLU: “Kuzey Kıbrıs ekonomisinde 
mobilya sektörü önemli bir sektör. Bunu kendimizi 
değerli kılmak için söylemiyoruz. Faaliyette olan 
işletme sayısı, çalışan sayısı, adaya giren hammadde 
ile ilgili istatistikler bunu gösteriyor. Adaya giren 
yarı mamul ve bitmiş ürünün ithalat rakamlarına 
baktığımız zaman da bu sektörün ekonomimiz için 
önemini görebiliriz. Sektörün ekonomideki değeri 
ve önemi ile ilgili bir rapor çalışması planlıyoruz. Bu 
çalışmayı 2020 yılının ilk yarısında tamamlamayı 
hedefliyoruz. O zaman mobilya sektörünün 
önemini rakamlarla da anlatabileceğiz.”

“Bu alanda bir bütçe çalışması yapılmalı”
SORU: Mobilya sektöründe faaliyet gösteren 
tüm işletmelerin bir yerde toplanması ile ilgili 
öngörünüz var mı?
BERBEROĞLU: “Alıcıyla yani müşteriyle buluşma 
noktası olarak olabilir. Toplantılarımızda zaman 
zaman değerlendirmeler yaptığımız bir konu. Bu 
konuda henüz bir çalışma takvimi oluşturmadık. 
Üyelerin düşünceleri, pazarın ihtiyaçları ve 
beklentileri, bütçesi ve daha pek çok detay var. 
Öncelikli hedeflerimize ulaştıktan sonra gündeme 
gelecek bir konu.”

SORU: Mobilya sektöründeki sorunlara 
değindiniz. Peki, bu sorunların size göre büyük 
oranda çözümlenmesi ne kadar süreç alır? 
BERBEROĞLU: “Üç ana problemi konuşmuştuk. 
Birincisi ithal ürünlere karşı yaşanan haksız 
rekabetti. Çözümü zaten Derneğin tekelinde 
değil. Dernek ilgili devlet otoriteleri ile görüşmeler 
yaparak, hem sektörün hem de devlet ekonomisinin 
faydasına olacak, mevcut durumdan hedeflenene 
uyumlu geçişi sağlayacak yöntemin belirlenmesine 
katkı koyabilir. Çalışmalarımız da zaten bu yönde. 6 

ay içinde sonuca ulaşılacağını düşünüyoruz.
Bir diğer konu ise kayıt dışı üretimdi. Bu problem başka 
sektörlerde de var. Ekonomik olarak etkisi ithal ürüne nazaran 
daha az olmasına karşın, çözümü için atılması gereken adımlar 
çok daha fazla. Alınması gereken tedbir ve yaptırımların 
nerdeyse tamamı devlet kurumları tarafından uygulanabilecek 
başlıklar. Dernek olarak nasıl katkı sağlayabileceğimiz konusunda 
değerlendirmelerimiz var. İthal ürünlerle ilgili çalışmamızın 
devamında ilgili devlet kurumlarıyla görüşmelere başlayacağız.
Kalifiye eleman konusunda Bakanlık desteğiyle Meslek Liseleri ile 
başlatın çalışmaları konuşmuştuk. Bunun devamlılığı önemli. Doğru 
adımlarla 2 yıl içinde katkılarını göreceğimize inanıyoruz. 

‘’Çeşitli teşvikler var’’
SORU: Peki, mobilya sektörüne teşvik var mı?
BERBEROĞLU: Sanayi arazisi tahsisi başta olmak üzere, Kalkınma 
Bankasının bina, ekipman ve işletme kredileri var. Bina ve ekipman 
için gümrük muafiyetleri sağlanıyor. İhracat için sağlanan destekler 
ve hibe programları var.  
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